
1 
 

Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 7. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 6. októbra 2015 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

Z rokovania sa ospravedlnila p. starostka Puzderová (MČ Šebastovce) a p. starosta 

Betuš (MČ Sídl. Ťahanovce). V úvode rokovania bolo prítomných 19 starostov a Rada 

starostov v Košiciach bola uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce 

návrhy k programu rokovania. Zo strany starostov pripomienky k programu rokovania 

neodzneli, preto dal o programe hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania 7. Rady starostov v Košiciach 

bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Jaroslav Hlinka a Ing. Jozef Karabin 

- - - 

 

Bod č. 1 

Projekt elektronizácie služieb mesta Košice 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní Rady starostov p. námestníka primátora 

Martina Petruška, vedúcu referátu informatiky Gabrielu Hajdukovú a zároveň aj 

projektového manažéra Radoslava Derku k projektu OPIS.  

 

p. Derka, projektový manažér: Predstavil sa, že na projekte pôsobí ako projektový manažér na 

strane mesta, tzn. že spolu s p. Hajdukovou, vedúcou referátu informatiky na magistráte 

spolupracuje. Je protistranou voči dodávateľovi systému. 

 V rámci pripravenej prezentácie, ktorá bola rozdelená do 10 bodov a predstavovala 

rekapituláciu v súvislosti s projektom v časti, ktorá sa dotýkala mestských častí. 

Starostov upovedomil o úlohách, ktoré spolu už riešili, tzn., že niektoré sú vyriešené 

alebo v pokročilom štádiu riešenia. Noví starostovia sa o projekte dozvedia na webovej 

stránke, na ktorej sú základné údaje na základe čoho sa projekt realizuje a ako sú do 

neho zapojení. Nachádzajú sa tam aj odkazy na zmluvy o partnerstve. 

 Uviedol, že na projekte boli zrealizované užívateľské akceptačné testy a systém je zatiaľ 

dostupný len užívateľom. Občanom ešte nie. Momentálne prebiehajú kontroly, ktoré 
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vykonáva SORO, ako riadiaci orgán v rámci všetkých projektov OPIS. Sprístupnenie 

systému občanom je naplánované po 23. októbri tohto roku. Dodal, že občanom budú 

sprístupnené zatiaľ iba tie služby, ktoré sú smerované na mesto, tzn., že tie služby, ktoré 

sú v kompetencii mestských častí zatiaľ aktívne nebudú. Až následne, na základe 

reakcií občanov, postupne začnú pre mestské časti sprístupňovať aj ďalšie služby.  

 Úlohy, ktoré spolu riešili sa týkali legislatívy, kedy mestské časti dostali odporúčanie, 

aby vydali VZN, ktoré explicitne umožní elektronicky konať. Má informácie, že väčšina 

mestských častí ich už má aj účinné. Dal do pozornosti tú skutočnosť, ktorá bude 

súvisieť so zmenou práce ľudí na jednotlivých úradoch MČ, a to otázky ohľadom 

elektronického doručovania, elektronického podpisovania, ako plynú v tomto procese 

lehoty, akým spôsobom sú upravené správne poplatky a pod., aby si túto legislatívu 

naštudovali. Ďalším okruhom riešenia úloh bola elektronická schránka orgánu verejnej 

moci alebo eDesk a v tejto súvislosti starostovia boli požiadaní, aby si eDesk-y zriadili, 

aktivovali ich a mali k ním prístupy. Vie, že väčšina už ich má.  Dodal, že je to vec 

nezávislá od projektu a verí, že aj starostami vybratí ľudia majú elektronický občiansky 

preukaz a vedia sa do eDesk-u prihlásiť. Zdôraznil, že systém OPIS je postavený tak, že 

pracovníci priamo v eDesk-u nepracujú, ale žiadosť o prístup do eDesiek súvisí s tým, 

že v krátkom čase budú starostovia oslovení o pomoc pri tzv. registrácii služieb. Na 

stráne www.slovensko.sk všetci, ktorí si aktivovali eDesk sa v lokátore môžu nájsť, ako 

napr. MČ Barca, kedy už dnes je občan schopný cez všeobecný formulár podať 

elektronicky všeobecné podanie alebo všeobecnú agendu. Registrácia bude spočívať 

v tom, že postupne sa tam budú pridávať služby mestských častí. Registráciu musia 

urobiť mestské časti a vtedy to bude znamenať, že občan po prihlásení a zadaní 

mestskej časti si z ponuky okrem podania všeobecných služieb vyroluje aj zoznam 

služieb, ktoré zaregistrovala MČ. O tom, kedy majú začať s registráciou služieb budú 

v krátkom čase upovedomení.  

 Ďalšia agenda, ktorá bola s mestskými časťami riešená, súvisela s elektronickým 

podpisovaním dokumentov. Komunikácia bola náročná, zložitá. Pre podpisovanie bola 

zvolená lacnejšia verzia a mesto aj za mestské časti obstaráva certifikát na podpisovanie 

zaručenou elektronickou pečaťou. Okrem dvoch mestských častí, ostatné zaslali 

požadované vyplnené dokumenty, ktoré tvoria prílohu k zmluve pre nákup certifikátu. 

Jednotlivé mestské časti mali povinnosť poslať poštou formulár na úrad vlády, ktorým 

sa spúšťa proces vytvárania pečate. Išlo o žiadosť KSC – kvalifikovaný systémový 

certifikát. Ešte dnes budú kontaktovať tie MČ, ktoré to ešte neurobili. 

 Niektorým zo starostov už bol doručený email od p. Moravskej (NASES), ktorým 

vyzývala na prevzatie žiadosti o KSC. Požiadal starostov, aby v tejto veci nekonali, 

pretože tieto kroky za nich urobia. 

 Ďalej, čo sa úzko bude dotýkať mestských častí je aj to, že systém bude obsahovať 

množstvo informácii o mestskej časti, čo sa v nej deje. Niektorí už tieto informácie 

zverejňujú na svojich weboch a aby informácie nemuseli duplicitne udržiavať, tak 

dohadujú s dodávateľom systému, aby zrealizoval automatický spôsobom, ktorým sa 

bude informácia prenášať do nového systému, ako náhle budú aktualizovať informácie 

na svojich weboch. V tejto súvislosti išla 1. 10. od p. Hajdukovej z MMK emailom 

tabuľka a bolo potrebné odpovedať na tri otázky. Požiadal starostov, aby v krátkom čase 

zaslali požadované odpovede.  

 V týchto dňoch sa budú organizovať školenia o ktorých budú informovaní 

prostredníctvom emailu. Je potrebné vyškoliť ľudí z úradov. Hovoril, v čom budú ľudia 

z úradu pracovať, ak občan zašle elektronicky svoju požiadavku. Hovorí sa tomu R-pot, 

tzv. podateľňa alebo registratúra elektronických podaní. Aplikácia je webová 

a pracovníci v nej nájdu podania od občanov, budú ich vedieť otvoriť, pozrieť 



3 
 

a prípadne časť údajov dokážu preniesť do druhej komponenty, tzv. ODU, kde môžu 

údaje o tom podaní doplniť a následne naspäť z R-pot občanovi zaslať elektronické 

podanie. Okrem poskytnutého školenia pracovníkom z úradov ku komponentom sa im 

budú v krátkom čase prideľovať prístupové práva. Spomínané komponenty budú 

nainštalované a bežia na infraštruktúre mesta a pre mestské časti budú prístupné cez 

internet. Nie sú preto potrebné žiadne iné inštalácie. Táto aktivita bude v krátkom čase 

spustená a v tejto veci požiadal starostov o súčinnosť, lebo bude potrebný zoznam 

pracovníkov z jednotlivých MČ, ktorí so systémom budú pracovať a bude potrebné im 

prideliť tzv. role, pretože systém bude na základe rolí rozhodovať, komu aký prístup 

umožní, či plný alebo obmedzený. Inštrukcie budú starostom zaslané emailom.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Množstvo základných informácií bolo povedaných, budú sa 

organizovať školenia, na ktorých budú starostovia informovaní, budú rozoslané 

pozvánky. Poprosil starostov jednotlivých mestských častí, aby tie MČ, ktoré majú ešte 

povinnosť zaslať informácie, aby tak urobili. Ak je potrebná pomoc, vedia na koho sa 

majú obrátiť. Je už potrebné sa veľmi aktívne tejto veci venovať, lebo čas je krátky 

a bude rád, ak sa koncom októbra podarí spustiť systém tak, ako to odprezentoval Mgr. 

Derka. 

 

p. Hajduková, vedúca referátu informatiky: Starostom podala informácie a pokyny 

v súvislosti s plagátom, ktorý na začiatku rokovania RS rozdávala a veľkým plagátom - 

tabuľou, ktorú každá MČ má v súčasnosti vystavenú na verejnom priestranstve. Pre 

zabezpečenie elektronických pečatí, o ktorých hovoril p. Derka, je potrebné na magistrát 

zaslať vyplnené tlačivá, konkrétne prílohy č. 1 a 2, ktoré sú potrebné ku zmluve 

o vydanie kvalifikovaného systémového certifikátu. Samotné základné školenia sú 

plánované počas budúceho týždňa.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní p. námestníčku primátora Renátu Lenártovú 

a riaditeľa magistrátu Pavla Lazúra.  

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, čo je najnutnejšie urobiť z technického 

hľadiska. Ako sa dozvedel, stačí pripojenie na internet. Zaujímal sa, aká je požiadavka 

na prvotný kontaktný bod na mestskej časti, aby to fungovalo. 

 

p. Derka, projektový manažér: Na strane mestskej časti vybavenie spočíva v tom, že 

pracovníci, ktorí budú v systéme pracovať a majú mať bežné PC, v ktorom sa vedia 

pohybovať na internete. Maximálna komplikácia, ktorá môže nastať bude v súvislosti s 

verziou internetového prehľadača, ale s novšími verziami voľne šírených prehľadačov, 

ako napr. Google chrome, Explorer, systém funguje. Systém sa prevádzkuje na strane 

mesta, ktoré zaobstaralo hardware a bude platiť jeho prevádzku.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Opýtal sa, či v prípade kontroly je nutné preukázať aj 

zapožičaný laptop. 

 

p. Derka, projektový manažér: Áno. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Už spomínané veľké reklamné tabule, tiež aj malé tabule, 

ktoré boli dnes rozdané a zapožičané PC označené nálepkou, tak celé obdobie 5 rokov 

musia byť na úrade v súvislosti s možnou kontrolou.  
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p. Jakubov, predseda RS: Aj kvôli finálnemu stavu projektu bol bod do programu RS 

zaradený, lebo skúšobný čas vyprší koncom októbra a od 1. novembra bude systému 

fungovať na ostro. Preto za každú MČ sa školení má zúčastniť tá osoba z úradu, ktorá 

bude za to zodpovedná. A predpokladá, že pri spustení ostrej verzie budú problémy na 

jednotlivých MČ a bude potrebné ich hneď konzultovať s mestom, t. j. p. Hajdukovou.  

 Poďakoval sa p. námestníkovi Petruškovi, p. Hajdukovej a p. Derkovi za ich účasť na 

rokovaní RS. 

 Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach berie na vedomie 

ukončenie prípravnej fázy projektu elektronizácie služieb mesta Košice.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Pokračovanie rokovaní o redukcií počtu mestských častí na území mesta Košice 

 

p. Jakubov, predseda RS: V decembri tohto roku, kedy mesto chce predložiť finálnu verziu 

otázok do prípadného referenda, by sa Rada starostov mala schádzať každý mesiac 

a rokovať k tejto téme a pokúsiť sa zjednotiť na nejakom názore alebo alternatívach.  

Otvoril rozpravu. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa, či má význam k danej téme nad 

niečím hĺbať a tvoriť vzhľadom na to, že už p. primátorom bolo oznámené, že 

v decembri chce predložiť otázku (referendovú). Otázka dňa je, nakoľko vygenerovaný 

záver z Rady starostov ovplyvní text otázky. Uviedol, že ak starostovia, ktorí sú zároveň 

aj poslancami mestského zastupiteľstva dokážu spoločne presadzovať to, na čom sa na 

Rade starostov dohodnú, mohla by to byť zaujímavá sila čo sa týka textu konečnej 

otázky.  

 K samotnej predstave redukcie počtu mestských častí, tak najviac mu prekáža 

sústredenie sa na ušetrenie peňazí. Predstavuje to plochosť a plytkosť premýšľania 

o budúcnosti tohto mesta. Vo svojom emaily, ktorý starostom rozoslal, sa zamýšľal aj 

nad bazálnymi vecami, ktoré vyriešené nie sú a je potrebné sa začať venovať tomu, ako 

sa financie z mesta majú dostať mestských častiam a ktoré kompetencie majú mať 

pokryté a koľko peňazí na to potrebujú. Podľa jeho názoru MČ Luník IX nie je 

mestskou časťou už dnes, pretože nevykonáva žiadne kompetencie a funguje len 

formálne. Ako príklad uviedol VZN mesta Košice o čistote a jeho skutočné naplnenie 

v MČ Luník IX, tak musia povedať, že v tejto kompetencii je odpísaná. 

 

p. Jakubov, predseda RS: V súčasnom poslaneckom zbore mestského zastupiteľstva sa 

nachádzajú 9 starostovia MČ a ďalší 3 poslanci sú bývalí starostovia. Dokopy je to 

minimálne 12 ľudí, čo predstavuje zhruba tretinu poslaneckého pléna. 

 

p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Reagoval na starostu zo Sídl. KVP a uviedol, že 

predstava o tom, že MČ nevykonáva pre svojich občanov žiadne služby je mylná. Bol 

by rád, keby hocikto, hociktorý starosta prišiel na jeden pracovný deň k nemu na úrad, 

tak by videl, čo všetko občania od miestneho úradu potrebujú, čo sa tam robí, ale to sa 

nedá hovoriť, to sa musí vidieť. Tiež aj hocikto z poslancov môže prísť.  
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p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Reagoval na p. starostu zo Sídl. KVP, osobne 

nepozná názor starostu Sídl. KVP na fungovanie MČ, lebo na webovej stránke OAN 

dňa 22. apríla 2015 bol uvedený citát, resp. názor p. starostu Halenára. Išlo o slová, 

ktoré v rámci diskusie p. starosta a poslanec MZ povedal na rokovaní MZ dňa 9. 

februára 2015. V tejto súvislosti sa opýtal p. Halenára na jeho názor, či je zato, aby sa 

MČ Sídl. KVP zrušila a či nevidí dôvod, aby fungovala.  

 Ako starosta MČ Krásna, vyjadril názor za jeho MČ a názor ľudí, s ktorými rozpráva 

o tejto téme je taký, že nestretol ani jedného, ktorý by mu povedal, že mestskú časť 

treba zrušiť alebo ju zlúčiť s inou, starosta nie je potrebný a nie sú potrení ani poslanci. 

A z alternatív, ktoré boli poslancom v septembri na rokovaní MZ predložené, osobne sa 

prikláňa k alternatíve č. 3, kde MČ Krásna s ostanými historickými časťami je 

zachovaná, pretože si myslí, že MČ Krásna má tu svoje miesto aj so svojou históriou, 

zabezpečuje dynamicky rozvoj mesta, kde posledné roky pribudlo viac ako 700 nových 

parciel. Preto si nevie predstaviť, aby nejaký úradník v Krásnej zabezpečoval toto, čo 

zabezpečujú starostovia. Uviedol, že z historických poznatkov Krásna prešla v minulosti 

spájaním a aj odčleňovaním, ale podstatné je dnes aj to, že všetko sa musí diať so 

súhlasom obyvateľov dotknutých mestských častí.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Nie všetci starostovia sa vyjadrili, resp. zdieľali názor, že ich 

mestská časť má byť zachovaná, pretože si pamätá na dvoch starostov, a to na starostu z 

Pereša, ktorý si vie predstaviť zlúčenie s MČ Lorinčík a p. starostu Gaja, ktorý si vie 

predstaviť zlúčenie MČ Sever so Starým Mestom. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Reagoval na p. Kažimíra, ktorý odcitoval jeho 

slová, ktoré v rámci diskusie na mestskom zastupiteľstve povedal. Bol by nerád, keby 

dnešná debata išla týmto smerom, kto čo povedal, ale nedá mu, aby nepovedal, že p. 

Kažimír mal pokračovať v citovaní aj ďalej, lebo v rámci spomínanej diskusie, ako jej 

súčasť povedal, že navrhuje 9 až 11 „radných“, ktorí by v plnom pracovnom režime 

dostali sféru na zodpovednosť za celé mesto. Osobne, ak by prišiel návrh, ktorý by 

poskytol obyvateľom Sídl. KVP lepší servis, rýchlejší a kvalitnejší, tak nemá problém 

za neho zahlasovať aj keď MČ KVP nebude existovať. Podstatné je, koľko servisu a 

v akej kvalite a rýchlosti dostanú občania. A podľa jeho názoru sa tomu nevenuje žiadna 

alternatíva a ani alternatíva č. 3, ktorú presadzuje p. Kažimír. Je to len opäť 

o peniazoch.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že je starostkou mestskej 

časti len necelý rok, ale venovala sa číslam a údajom, ktoré sú pre ňu novými dátami 

a porovnávala ich s inými mestskými časťami. Samozrejme, že vyjadrí sa len za jej MČ, 

ktorá je treťou najväčšou, lebo je v nej viac ako 25 tis. obyvateľov a tiež s obrovskou 

rozlohu. Medzi občanmi prebieha prieskum, je spustená komunikácia s nimi a môže 

povedať, že nestretla sa ani s jedným Jazerčanom, ktorý by súhlasil, aby sa u nich 

zriadila úradovňa alebo aby sa MČ Nad jazerom zlúčila s inou MČ. Poznamenala, že už 

24 rokov sa bojuje proti centralizácii a nemyslí si, že sa má urobiť krok späť.  Dodala, 

že určite bude bojovať za to, aby MČ Nad jazerom zostala a bola samostatnou mestskou 

časťou.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Aj podľa jeho názoru sú čísla a názor úspory 

financií iba veľkým populistickým PR, pretože to fungovať nebude a nefunguje to ani 

teraz. Mesto nestíha a nestíhalo ani v minulosti a taký stav nie je preto, že kto je vo 
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vedení, kto je primátorom a aké je zloženie poslaneckého zboru, ale nestíha preto, lebo 

zobralo kompetencie mestským častiam. A ak budú kompetencie, tak budú peniaze 

a bude konkrétna zodpovednosť. Požiadavky občanov sú také, aby to, na čo poukážu, 

ako napr. špinavé chodníky, aby sa veci riešili promptne, rýchlo a aby všetko fungovalo. 

Možnože sa situácia zlepší plánovanou elektronizáciou. Osobne je za alternatívu, ktorá 

hovorí o spojení MČ Staré Mesto s MČ Sever, pretože majú k sebe bližšie. Alternatíva, 

aby sa spojili s MČ Západ nie je dobrá, lebo je to už veľká vzdialenosť. 

Najpodstatnejšie podľa jeho názoru je to a či už bude 5, 8 alebo iný počet MČ, ale 

mestským častiam treba dať kompetencie. Uviedol, že Miestne zastupiteľstvo MČ Staré 

Mesto schválilo, že nesúhlasí s referendom a jeho názor je, aby počet MČ v meste 

Košice bol nižší, ale musia mať kompetencie, peniaze a zodpovednosť. Súhlasí 

s názorom predrečníkov, že je potrebné, aby využili všetok priestor na vysvetľovanie 

pre občanov. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval, že riešia sa kompetencie mestských častí, ale v čase, 

keď kompetencie mestských častí prešli na mesto, zopár starostov sedelo aj v pléne 

mestského zastupiteľstva. On v tom čase nebol poslancom, nevie ako sa hlasovalo. 

V minulosti tiež bola starostlivosť o zeleň ponúknutá mestským častiam a iba MČ KVP 

z veľkých MČ sa v tom čase prihlásila. Určite je a bude otvorená aj otázka kvality 

servisu občanom. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa, v čom je problém, aby sa Štatút mesta 

otvoril ešte raz a aby sa  mestským častiam dali právomoci, o ktoré by mali záujem. Ide 

tu predsa o záujem mesta a mimochodom by to pomohlo v jednej dôležitej veci – 

v súťaživosti medzi MČ. Súčasťou kompetencii by bola aj činnosť, ktorá sa dnes nerobí 

a to je vyhodnocovanie efektivity pridelených kompetencií, ako napr. nakoľko MČ 

s kompetenciou narába a či je spokojnosť občanov so servisom. Ako príklad uviedol, že 

nevie, koľko obyvateľov KVP vie, že mestská časť nemá nič dočinenia so stavebným 

procesom a pritom na mestskej časti sú neustále v tejto veci atakovaní občanmi, ktorí sú 

nespokojní s nejakými aktivitami v rámci stavebnej činnosti.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: V tom čase, kedy kompetencie z MČ prešli na 

mesto nebol, ale taký stav už bol aj za primátorovania p. Knapíka a je zaujímavé, že 

starostovia sa zhodli v tom čase aj naprieč rôznemu politickému názoru sa kompetencie 

neriešili. Uviedol, že je smiešne, ak mestská časť musí žiadať o zaujatie verejného 

priestoru vo vlastnej MČ správu komunikácii na magistráte. Je smiešne, ak poplatky za 

psov idú mestu a MČ to nevedia vrátiť v inej forme obyvateľom. A posledné, keď pri 

zaujatí verejného priestranstva letnými záhradami peniaze vyberá mesto, ale hluk a iné 

problémy musí znášať mestská časť. Preto podľa jeho názoru by bolo najideálnejšie, 

keby sa Rada starostov zhodla na jednej z predstavených alternatív a ak nie, potom sa 

môžu stretávať aj každý týždeň, ale ak to je už raz povedané, že tak to bude, tak to bude.  

 

p. Balogová, starostka MČ Košice – Džungľa: Nikdy sa nezhodnú na jednej otázke, lebo 

osobne nesúhlasí so zlučovaním mestských častí. Dodala, že vo všetkých alternatívach 

sa vôbec neráta, aby v Džungli bola úradovňa a toto si nevie predstaviť, ako by to bolo, 

keď aj teraz linka MHD č. 22 je skrátená a vôbec nezachádza do centra MČ. A pritom 

v MČ funguje komunitné centrum a terénna práca. A zaujíma ju, prečo ani jedna 

alternatíva nepočíta s úradovňou? 
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p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Väčšina Myslančanov zastáva názor, že 

Myslava ako bývalá obec by dnes omnoho radšej bola samostatnou obcou, ako súčasťou 

jedného veľkého mesta. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Niekedy bol taký radikálny a v minulosti už povedal, že ak 

historické obce chcú byť samostatné a chcú byť obcami, tak ak by to malo od neho 

záležať, dal by tomu zelenú.  

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ani v jeho MČ sa nestretol s občanom, ktorý by chcel, 

aby sa MČ zlúčila s inou a možno by sa skôr priklonil k názoru, ktorý povedala p. 

starostka z Myslavy. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: K tomu, čo tu dnes bolo povedané a čo si dnes 

vypočuli, aj vo vzťahu k predošlým stretnutiam, ktoré k danej téme boli v nedávnej 

minulosti, tak jednoznačne sa dá povedať, že ani jeden zo súčasných starostov a ani 

z predchádzajúcich, si nemyslí, žeby tá ktorá mestská časť nemala svoje momentálne 

reálne opodstatnenie. Ani jeden starosta sa nevyjadrí tak, aby povedal, že jeho MČ je 

zbytočná a aj celé zastupiteľstvo. Z toho je asi jedno východisko, ak chcú niečo riešiť, 

aby ľudia povedali, čo si o tom myslia a ako vec vnímajú a to vo forme plebiscitu a ak 

nie a bude to politická vôľa, tak štatút rozdeliť s príjmami, s daňami a pod. tak, aby to 

bolo funkčnejšie a hlavne aby bol spokojnejší občan. Pokiaľ budú hovoriť o realizácii 

mestského referenda, že ho chcú, je už prijaté aj VZN, tak dôležité bude si všimnúť 

a vedieť aj ukočírovať agitáciu a všetko čo k tomu súvisí, pretože si to bude vyžadovať 

vysvetľovaciu kampaň občanovi. Jedna línia bude oficiálna a iná neoficiálna a po 

decembri by sa mali na to sústrediť. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Uviedol, v čom by bolo za istých okolností 

výhodné pre občanov, ak by mesto bolo ako jedna mestská časť. Napr. keby sa 

v referende prijala tiež vízia rozvoja mesta v stavebníctve, energetike, podnikaní. 

Parciálne sa všetci venujú tomu istému, riešia tú istú vec, ako napr. obchodné verejné 

súťaže, obstarávanie, a na to potrebujú ľudí, čas a peniaze. Obrovskú rolu mesta vidí 

v napr. pri presadzovaní systému parkovania, mesto by malo vyhlásiť, že od dátumu XY 

to bude iné, zmenené. Bol by to funkčný systém a ľudia by to úplne ináč vnímali, ako 

teraz, keď každá mestská časť musí zápoliť, že aký najlepší systém prijať. 

 A k tomu, čo naznačila p. starostka z Myslavy uviedol, že tu neide len o to, že by 

niektorá mestská časť chcela byť samostatná alebo nie, ale o kompletné prekopanie 

daňového systému, tzn. povedať si, že čo zo zákona sa robiť musí a čo pre občanov 

chcú robiť a koľko majú na to peniaze. Môžu sa zamyslieť, či zavedú miestne dane, 

obecnú daň a budú ju občania ochotní aj platiť? 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ak by došlo k tomu, že by mestské časti neboli, 

bolo by len mesto a úradovne, už napr. zástupcovia Starého Mesta by sa nemohli 

vyjadriť k odpredajom alebo k prenájmom napr. lukratívnych nehnuteľností. 

V minulosti už aj došlo k zablokovaniu zámeru.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Je jeho snahou, aby sa tu starostovia vyjadrili, diskutovali a snažili 

si to vydiskutovať, pretože ak to medzi sebou neurobia, aj keď názor nebude jednotný, 

čo potom chcú povedať svojim občanom. 
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p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: S názormi, ktoré boli povedané čo sa týka 

kompetencií a rozdelenia financií, súhlasí. V prípade, že decembrové mestské 

zastupiteľstvo nevygeneruje otázku a nedohodne sa, resp. v prípade, že sa dohodne 

a vygeneruje otázku s počtom mestských častí, ale obyvatelia v referende to odmietnu, 

nikto z nich neujde pred otvorením štatútu a tým, aby si nepovedali ako ďalej v tomto 

meste. A tu je oprávnená požiadavka, aby mestské časti mali kompetencie inak 

rozdelené. Pretože osobne si nevie predstaviť byt starostom veľkej mestskej časti 

a ľuďom volajúcim na úrad, ktorých trápi zeleň, chodníky, im odkáže zavolať na mesto, 

lebo nemôže robiť nič. A to je fakt, že toto potom nevysvetlia nikomu, že ako sú 

potrební. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Od začiatku vzniku samosprávy v meste Košice 

od revolúcie, ide o vzťah mesta k jednotlivým mestským častiam a či chcú alebo nie, 

stále to bolo spolitizované, lebo ten starosta „nie je náš“, ten „je náš“. A mesto by sa 

malo k mestským častiam chovať rovnako bez rozdielu, kto za akú politickú stranu 

kandidoval, čiže má byť ako rodič, ktorý má rád rovnako všetky svoje deti. Mnohokrát 

ani mestskí poslanci nevedia, ako to v jednotlivých mestských častiach funguje a ak by 

sa o problémoch rozprávali, zistili a urobili by si obraz, ako to v inej MČ funguje, mali 

by iný pohľad na vec.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Občania KVP sú zvyknutí, že reakcia je do 

niekoľkých hodín na podnet. A ako náhle by bolo jedno mesto, tak to si nevie 

predstaviť, aby akákoľvek úradovňa to dokázala. Nebude tam motivácia, ktorá 

v súčasnosti je. Skôr, ako bude decembrové rokovanie MZ k danej téme, navrhoval by 

tiež separatné stretnutie starostov, kde sa nebude nahrávať, či dokážu zaujať starostovia 

spoločný postoj. Podstatné sú aj informácie, ktoré občan dostane a koľko informácií a 

nakoľko irelevantné budú pre ich rozhodovanie v referende. A kto bude poskytovať 

tieto informácie? Tu neide, aby sa silou-mocou presadilo nejaké riešenie, ale aby sa 

nemuseli hanbiť za to, aké riešenie vznikne o niekoľko rokov.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Zareagoval na diskusiu, ako nezainteresovaný človek, lebo nie je 

starostom a ani poslancom. K tomu, čo už bolo povedané skonštatoval, že sa opakujú 

dosť krajné situácie, a to buď ponechať všetky časti alebo len mesto a úradovne. A toto 

vôbec nie je cieľom. Do mesta Bratislava chodí služobne a predtým tam priamo pôsobil 

a môže povedať, že Bratislava so svojimi 17-timi mestskými časťami, ktoré majú veľké 

kompetencie, je jedna obrovská tragédia, lebo nie je jednotná ani z pohľadu ÚHA, 

stavebných úradov, čistoty, údržby a mesto ako celok nežije. Primátor nemá žiadnu 

právomoc. Nedokáže nič presadiť, lebo vždy sa presadia lokálne záujmy. V súčasnosti 

mesto Košice so svojimi 22-timi MČ ide proti systému z toho systému, pretože dnes je 

trend, že ak samosprávy chcú silu, resp. si nedokážu zvoliť svojho štatutára, lebo sú 

počtom obyvateľov malé, tak sa zlučujú. V Poľsku je bežné, že desať dedín má jedného 

starostu a jeden úrad. V našom meste je historicky zanedbaná infraštruktúra, cesty, 

chodníky, dopravné prostriedky, školstvo, atď., žije sa z podstaty a do júla roku 2017 

mesto bude splácať dlhy, čo bola daná reštrukturalizácia, kvôli Hlavnej ulici. Uviedol, 

že nedá sa robiť všetko naraz, ale veľké veci sa robia a robia sa pre všetkých občanov 

a aby bolo možné ich realizovať, v meste musí byť sila, mesto musí byť silným 

právnym subjektom, ktoré bude partnerom pre ministerstvá, pre banky. Jeho osobný 

názor je taký, že starostovia vôbec nehľadajú riešenie v strede, pretože 22 MČ je veľa, 

nula MČ je málo a vôbec nepozerajú, či napr. Staré Mesto sa môže spojiť so Severom 

a Džungľou, alebo Poľov a Šaca, alebo Pereš a Lorinčík, alebo ináč, ale každý zo 
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starostov vidí svoje. Určite sú veci, ktoré by pomohli. Faktom ale je, že ak sa na 

decembrovom zasadnutí nezadá presná otázka, t.j. musí jasne definovať aký počet MČ 

má byť, a sa neodsúhlasí, tak nie je o čom ďalej.    

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Uviedol, že s mnohými názormi, ktoré boli tu povedané 

sa dá súhlasiť, ale tak ako povedal p. Halenár, tak v prvom rade občan musí byť ten 

prvý, ktorý má pocítiť servis, čistotu, atď. a oni sa svojimi činnosťami, funkciami a 

zodpovednosťou majú mu prispôsobiť. Preto jeho prvou otázkou by určite bolo, ktorá 

malá mestská časť by sa chcela osamostatniť a ktorej to dovoľuje zákon, tak nech sa 

osamostatní. Veď už aj MČ Krásna, v ktorej sa stavia veľa nových domov, sa diví, že 

nebojujú za osamotnenie, pretože príjem z dane nehnuteľností bude určite vysoká. Veď 

mestskú hromadnú dopravu si objedná komerčne a ostatné si bude robiť sama. 

V ďalšom prípade, ak by sa všetky malé mestské časti od mesta odpojili, stali by sa 

samostatné, ubudlo by 40 tis. občanov, tak už by nemuseli vôbec nič riešiť, lebo mesto 

Košice by nemalo viac ako 200 tis. obyvateľov a stalo by sa iba jedným mestom. 

Postupovalo by sa podľa zákona. Stále trval a aj trvať bude na tom, že mestské časti 

majú slabé kompetencie a veľmi nespravodlivo rozdelené podielové dane. A to je 

základný problém.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Mesto Košice pozostáva s historických obcí, ktorých je 11: Barca, 

Kavečany, Košická Nová Ves, Krásna, Lorinčík, Myslava, Poľov, Šebastovce, 

Ťahanovce, Vyšné Opátske a Šaca. Ak nim prirátame mesto Košice, tak výsledný počet 

je 12. Model zloženia môže byť aj taký, ale môže sa stať, že historické obce sa 

osamostatnia a Košice budú mať do 200 tis. obyvateľov a v takom prípade, podľa 

zákona o obecnom zriadení by Košice stratili nárok na právnické subjekty, t. j. mestské 

časti. Niekde ale je potrebné začať a myslí si, že skôr sa vedia zlúčiť veľké mestské 

časti, ako napr. Sever a Staré Mesto. Možnože za určitých podmienok by MČ Barca sa 

spojila so Šebastovcami alebo MČ Lorinčík s Perešom a redukciou sa ušetria tri mestské 

časti. Zareagoval na p. starostu Gregu a uviedol, že bol by rád, keby ako starostovia a na 

fóre Rady starostov sa odložili politické tričká, pretože v rámci debát, ktoré sú 

konštruktívne a sú na prospech, tak nemá dôvod s niekým nekomunikovať. 

Skonštatoval, že k redukcii MČ by sa mali stretnúť aj na neoficiálnej Rade starostov, 

resp. na spoločnom stretnutí starostov a navzájom diskutovať aj o názoroch, ktoré tu 

boli dnes povedané, ktoré boli dobré a ide o to, či dokážu spoločne vykreovať aj 

spoločný názor, resp. sa o to pokúsiť. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Myslí si, že do decembrového 

rokovania mestského zastupiteľstva by nejaký záver z Rady starostov mal ísť, pretože 

niektorí poslanci pri otvorení bodu sa budú zaujímať o výstup z Rady starostov a budú 

chcieť vedieť, či sa starostovia dohodli. Osobne si vie predstaviť viac alternatív, 

o ktorých dnes hovorili a podľa neho mohla by to byť aj alternatíva č. 4. Ku 

kompetenciám uviedol, že pri niektorých už prienik nastal, ako v sociálnej oblasti. 

Podľa jeho názoru bude potrebné, či sa už Rada starostov zhodne na spoločnej 

alternatíve alebo nie, otvoriť však aj štatút mesta a zahrnúť aj tie veci, ktoré sú otázne. 

Ako napr. identita obce, názvy jednotlivých mestských častí, úradovne, zástupcov 

starostov a iné. Súhlasí, aby sa ako starostovia stretli aj neoficiálne, ale aby prišli 

s niečím, či už s jedným alebo s dvoma návrhmi a mali by sa ujednotiť na jednom, ak to 

dokážu, aby ho začiatkom decembra mali. A ak sa aj nedohodnú, aký bude následne 

výstup k občanovi?  
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p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Už si vypočul názory starostov, ktorí 

v niečom mali pravdu, ale v inom zas obhajovali iba to svoje. A už riaditeľ magistrátu 

to spomenul, že dodnes Košice platia daň za rekonštrukciu Hlavnej ulice. A v tom čase 

nastala väčšia zmena štatútu mesta, ktorá predstavovala to, že vtedajší magistrát nemal 

na výplaty a mestské časti boli kompetenčne silné. Podstatou je to, že vďaka mestským 

častiam mesto Košice ako celok prežilo a mestské časti zachránili mesto. Historicky 

vývoj mesta Košice, prakticky až do 19 storočia mesto malo do počtu 40 tis. ľudí a malo 

kráľovské výsady. Zvrat nastal pri výstavbe Železiarní v roku 1968, kedy sa k mestu 

pripojilo 7 samostatných okolitých obcí a medzi nimi bola aj Košická Nová Ves. V roku 

1976 sa pripojili ďalšie 4. A preto si myslí, že identitu historických obcí majú zachovať 

a vžiť sa do myslenia ich predchodcov, lebo bolo sľúbené, že identita a ostatné 

záležitosti zostanú zachované. Chápe, že odvtedy prešlo 40 rokov, vývoj ide ďalej 

a dnes je potrebná redukcia. Nerozumie, prečo je potrebné to siliť len kvôli ZMOS, 

ktoré chce na príklade mesta Bratislavy a Košíc vidieť to, že sa zlúčia mestské časti 

a tak pristúpi k centrálnemu zlučovaniu obcí. Prečo ZMOS nezačne od seba a ukáže 

šetrenie, ktoré následne prevezme aj mesto Košice. Tiež súhlasí s názorom p. 

Andrejčáka, že Rada starostov bude zo strany poslancov MZ atakovaná a budú 

dotazovaní, či sa zhodli na nejakej alternatíve, resp. sa nezjednotila na jednom názore. 

Ako starostu ho trápi jedna vec, a to, že okrem 3. alternatívy sa počíta, že Košická Nová 

Ves sa pridruží pod MČ Dargovských hrdinov. Ale tá z minulosti tlačí pred sebou dlh. 

Otázka je, že ako to bude ďalej? Dlh zatiahne mesto alebo ostatné MČ a potom, ako 

spoločná mestská časť pôjdu s čistým štítom ďalej? Ako budú fungovať úradovne? Na 

akom princípe? Ako budú dosadzovaní tam ľudia? Cez politickú príslušnosť? Budú 

volení? Aké právomoci budú mať? Čo budú schopní smerom k mestu presadiť 

a zalobovať? A tieto jeho otázky nie sú irelevantné, ale sú dosť podstatné.  

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: V rámci svojho života, keď ranné detstvo prežil na 

Severe, dospieval v Starom Meste, neskôr žil na Terase, teda Západ a z Ťahanoviec sa 

so svojou rodinou presťahoval do Lorinčíka chcel povedať to, že až tam zistil, že je to 

úplne iný svet, ako svet mesta, resp. veľkých mestských častí. Ďalej informoval o tom, 

že pre občanov MČ Lorinčíka chce zorganizovať verejné stretnutie ohľadom otázky 

redukcie počtu MČ a chce vyzvať vedenie mesta, aby sa tohto stretnutia zúčastnili. 

 

p. Jakubov, predseda RS: V rámci republiky sú krajské mestá, ale iba dve mestá, a to hlavné 

mesto a mesto Košice majú oficiálne mestské časti a svoj zákon. V minulosti mestá 

svojim rozvojom integrovali okolité obce, ako napr. v meste Prešov. Stali sa súčasťou 

mesta, ale nie sú právnymi subjektmi, ale svoje názvy majú zachované, svoje symboly 

a na niektorých fungujú vysunuté pracoviská, teda úradovne. Výsledný model môže byť 

aj taký, ale môže byť aj rôzny. Stále však platí, že je na každej mestskej časti, ako sa 

vyjadrí, lebo mesto Košice v súčasnosti má niektoré mestské časti, teda bývalé obce, 

ktoré nie sú integrované do mesta a svojim spôsobom sú samostatné, ako napr. Šaca, 

Poľov, Lorinčík, Pereš. Je na nich, ako sa vyjadria, že čo je pre nich najvýhodnejšie a 

v danej chvíli sa nemusia jednoznačne dohodnúť, že všetci musíme zostať v meste.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Súhlasí s názorom, že vo vzťahu k mestskému 

zastupiteľstvu by Rada starostov mala dať stanovisko. Vedením mesta bolo na 

septembrovom rokovaní MZ predložených 6 alternatív a možno bude predložená nová 

alternatíva, ale podľa jeho názoru Rada starostov, keďže je kolektívnym orgánom so 

svojim hlasovaním a štatútom, tak hlasovaním by sa mala vyjadriť k jednotlivým 

alternatívam v čase, keď budú všetci starostovia pripravení, oddiskutujú si to so svojimi 
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voličmi, občanmi. A aj z toho dôvodu, aby aj predseda Rady starostov na rokovaní 

mestského zastupiteľstva mal v rukách stanovisko RS.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Okrem toho, čo p. Kažimír povedal, mali by  

odoslať požiadavku na mesto, aby dodala ďalšie informácie. Podľa jeho názoru si vie 

predstaviť to, že mesto by malo mať predstavu o tom, koľko by stálo fungovanie 

Myslavy, ako samostatnej mestskej obce. A aj Myslava by mala mať svoju vlastnú 

predstavu. Pretože ak nebude jasné, z čoho to, čo starostovia chcú robiť, budú platiť, sa 

ďalej nepohnú. Uviedol, že neuzatváral by ani alternatívu zostať pri súčasnom stave 

a nájsť všetky výhody a nevýhody súčasného stavu.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Mesto Bratislava má 17 mestských častí, z toho je 15 

historických obcí, plus Staré a Nové mesto. Naše mesto má 22 MČ, z toho je 11 

historických a ďalších 11 bolo vytvorených. A otázka je, lebo už to bolo povedané, že 

mestské časti pomáhajú mestu, ako potom mesto pomáha im. Barca už asi šiesty rok má 

100 eur na občana z podielových daní. Obec Kysak má dvojnásobok a Valaliky cez 300 

eur. Jeho ročný príjem z podielových daní je 385 tis., 200 tis. si zarobia svojou 

činnosťou. Pritom pred štyrmi rokmi výber z jednej daní z nehnuteľností za Barca bol 

980 tis. Ako malá mestská časť má kompetencie dané, ktoré sú určené vyše 60 zákonmi, 

zabezpečujú činnosti, ktoré v posledných rokoch boli zobrané, tzn. otázka stavebných 

úradov, správa komunikácii, atď., ale pritom financie potrebujú. Je to napr. pri tom, keď 

občania potrebujú stavať a potrebujú riešiť siete, komunikácie. A ani ročná dotácia vo 

výške 20 tis. nepostačuje na pokrytie výstavby jedného chodníka. Celkom si vie 

predstaviť, že koncentrácia činnosti, ktorá by dopredu mala ísť, aby za mesto napr. boli 

robené centrálne mzdy, Gisplan. Ale sú isté veci, ktoré by mali byť umožnené robiť na 

mestských častiach. Technicky si s MČ Šebastovce vypomáhajú, tvoria spoločnú 

farnosť. Je a vidí tu symbiózu, ale je potrebné zvážiť aj otázku postavenia mesta a vzťah 

mesta k mestským častiam.  

Hovoril aj stave komunikácie ku spaľovni Kosit, ktorá je dlhodobo v katastrofickom 

stave a už niekoľko rokov sa snaží to riešiť aj s VÚC, aby sa napr. komunikácia 

zamenila.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ako starosta MČ Košice – Západ sa vyjadril, že aj keď ide 

o fantazmagorickú víziu, ale vedel by si predstaviť, že by mestská časť bola 

samostatným mestom. Mohli by byť okresným mestom so 40 tis. obyvateľmi s 

dostatočnou rozlohou a slušným finančným balíkom, ktorý by zaručil bezproblémové 

prežitie. Predstaviť by si to vedel, lebo aj partnerské mesto Katowice, ktoré má 350 tis. 

obyvateľov, má v okolí ďalších 6 miest. Spomenul, že niektoré mestské časti, ako napr. 

Západ, Staré Mesto, Juh, Sever, Dargovských hrdinov, atď. vykonávajú prenesený 

výkon štátnej správy, ako napr. matrika, evidencia obyvateľstva, ZOS, sociálna oblasť. 

MČ Západ má vyčíslené, ktorá kompetencia koľko mestskú časť stojí a záver je taký, 

že na prenesený výkon štátnej správy dopláca. A tak v blízkej dobe bude so starostami 

z tých MČ, pre ktoré výkon štátnej správy vykonáva rokovať, aby sa spolupodieľali na 

tejto strate, pretože v súčasnosti je strata vykrývaná z prostriedkov MČ. A aj také 

nezrovnalosti sú medzi MČ.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Nakoľko je mestským poslancom za MČ Pereš, 

Myslavu a Lorinčík uviedol, že pozná názor občanov Myslavy k danej otázke a môže 

povedať, že sú proti spájaniu, resp. by sa chceli osamostatniť. Nepozná názor 

obyvateľov Lorinčíka, preto by sa rád zúčastnil takého stretnutia s obyvateľmi. Ako 
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starosta Pereša má skúsenosti, že občanov z Vyšného Lorinčíka hľadajú u neho, alebo 

realitné kancelárie pozemky, domy hľadajú v MČ Pereš, lebo nevedia kde to je. Faktom 

je, že Pereš a Lorinčík sú spojení v ôsmych uliciach a podľa jeho názoru, zlučovanie by 

nemalo byť len pre problémové mestské časti, ale aj pri tých mestských častiach, kde by 

to obyvateľom prinieslo lepší efekt. A ak budú to občania chcieť, on je za spojenie 

Pereša s Lorinčíkom, ale bez Myslavy.  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Poznamenal, že veľké sídliská, ako napr. 

Dargovských hrdinov, bolo postavené na pozemkoch, ktoré v minulosti patrili do 

katastra, resp. do vlastníctva obyvateľov Košickej Novej Vsi. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Áno, ale uviedol a poukázal iba na to, že na prenesený výkon štátnej 

správy dopláca a doplácajú aj už spomínané mestské časti. Je na to potrebný personál.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: V minulosti Staré Mesto magistrátu pomohlo 

finančne, dokončila sa Immaculata, Kováčska ulica a tiež je u nich krytá plaváreň, ktorá 

je využívaná všetkými mestskými časťami, teda občanmi, tak ako napr. aj športový 

areál v MČ Juh a donedávna aj kúpalisko Triton.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Je za to, aby sa o referende hovorilo, spropagovalo sa 

medzi občanmi napr. formou slušného letáku. Zo skúsenosti môže povedať, že v jeho 

MČ je 10 tis. schránok a náklady na leták by predstavovali do 500 eur. Čiže v rámci 

mesta by išlo o 3 až 4 tis. eur, čo by magistrát asi zvládol. Obáva sa však iného, že tento 

leták splynie s ostatnými letákmi v rámci volebnej kampane do parlamentných volieb. 

Preto v rámci propagácie by sa mali organizovať aj stretnutia s občanmi a tí, ktorých 

téma zaujíma, tak tí si informácie nájdu aj sami prostredníctvom internetu a webovej 

stránky mesta.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: On problém v propagácii vidí, lebo kto bude 

informácie poskytovať? Odkiaľ ich bude čerpať? A kto ich bude schvaľovať? Ako budú 

distribuované? Sú to podstatné veci. A keďže je to vážna vec, ako je budúcnosť 

fungovania mesta, preto peniaze by sa mali na to nájsť. A nemal by to byť leták. Podľa 

jeho názoru mestské časti kampaň robiť nemajú, lebo by mohla byť antikampaňou.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Ak bude prebiehať prezentácia či už referendovej otázky, 

alebo samotné pozvanie na referendum, tam už nebude o čom diskutovať. To už bude 

dané. Tu už bude potrebné len prezentovať, aby občania na referendum prišli a rozhodli 

a vybrali z troch variant. Do konania referenda, čiže do konania decembrového 

zastupiteľstva, ako chcú zapojiť obyvateľov nejak extra? Veď opäť bude 5 tis. návrhov 

od 200 tis. obyvateľov.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Možno toľko nie, ale veľa ich bude. 

 Ukončil rozpravu. Na otázku p. Exnera, či sa vedenie mesta zúčastní stretnutia občanov 

k téme redukcia počtu mestských častí mu odpovedal, aby určite niekoho z vedenia 

prizval.  

 Požiadal starostov, aby si dohodli dátum najbližšieho stretnutia. Zhodli sa na 27. októbri 

o 8.30 hod.  

 Predniesol návrh na uznesenie: Rada starostov v Košiciach odporúča pripraviť na 

najbližšie rokovanie konkrétne alternatívy možného usporiadania mestských častí.  
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p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Opýtal sa, že v prípade, ak budú vedieť to 

naformulovať, aby bolo elektronické hlasovanie alebo niečo také. Vysvetlil, že mu ide 

o to, aby odoslali niečo na mesto a aby mesto im vedelo dať nejaké podklady k ďalšej 

debate. Aby mali aj čísla a zoznam napr. kompetencií. Možno niekto dokáže 

naformulovať, vygenerovať také uznesenie. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Je za to, aby prijali uznesenie, že v tomto bode 

prerušujú rokovanie Rady starostov s tým, že pokračovať budú nabudúce. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Doplnil návrh p. Kažimíra, aby jemu, ako predsedovi RS mu bolo 

uložené, že na najbližšom stretnutí má predložiť možné alternatívy.  

 Zo strany starostov bola vznesená požiadavka, aby sa najbližšie stretli neoficiálne, a to 

27.10.2015 bez mikrofónov a v novembri, aby bolo zvolané riadne rokovanie Rady 

starostov.  

 Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach prerušuje rokovanie RS o 

bode č. 2 „Pokračovanie rokovaní o redukcií počtu mestských častí na území mesta 

Košice“ a odporúča na najbližšie riadne rokovanie RS predložiť možné alternatívy 

usporiadania mestských častí. Zodpovední: predseda RS, starostovia MČ.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 19, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 7. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť a aktivitu.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 29.10.2015 
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